



PVP received an extra special, enormous Christmas gift in the week before Christmas: the promise of the FUTURA STIFTUNG in Germany to finance the building of 4 more classrooms. How can we ever thank the Family Behn enough for this great gift. May God richly bless them for this great blessing that they are willing to share with us. THANK YOU!!!!

Here we are on the 2nd of January 2025 - the new year lying ahead of us like a clean slate, ready to be filled with promise and possibility. But before we go there I would like to look back at the last term of 2024 and at the year as a whole. I am tempted to “copy - paste” the newsletter of Dec 2023 (NL28), because it says exactly how I feel about the past year, but, “NO!” I will give 2024 its own words, it being a very special year indeed. We completed the first cycle of Gr R - Gr 7, which was a true milestone for us. Over the past few years we often thought of expanding the school, to Grade 9 and even up to Grade 12. But this would have come with too many new challenges, costs and expansions, so I am happy that we decided to end off with Grade 7, as most primary schools in our area do and consolidate what has been built up over the past 8 years. We thank God with all our hearts for carrying us so far, for HIS guidance and protection, knowing that HE is walking this path with us, carrying us through thick and thin, showing us direction and giving us focus. To GOD alone be all the glory!

NEWSLETTER NR.32

OCT-DEC 2024

The last term of 2024 saw many events and functions. Here a short summary:

- Class tours were held by Grade 5&6 to Newcastle to learn more about re-cycling. Thank you so much Dieter Wichmann for this opportunity for our kids to get insight into this field and to the teachers who accompanied them.



Final Food Drive Trolley for 2024 - Thank you to all who made this Drive possible!

- Grade 1&2 visit to Natal Spa - always a high light;
- Grade 3 sleepover at school to look at the moon & stars through telescopes - clouds did hamper slightly;
- Chess Finals - with winners all coming from Grade 5 once again;
- Grade R Graduation - always a special occasion;
- Last week filled with a fun program of Water Fun Day, Christmas Party, Grade 7 Farewell (wow - what a function) and Prize Giving;
- All in all a great term 4 to finish off 2024



Thank you Nicola, for your time here at PVP for the last year - it was lovely to have you on the team and we thank you for all your help and input at PVP. We wish you all the best for the future.

Visit our Instagram / Facebook page @ Pongolo Valley School & our website @ www.pvpschool.co.za

Should you wish to donate towards our school we appreciate all the help we can get. Our banking details are **Pongolo Valley Preschool; ABSA; Universal Bank Code: 632005; Current Account Number: 409 505 6872**
Please email your proof of payment to pvpschool2017@gmail.com to request your 18A tax exemption certificate



German Translation / Deutsche Übersetzung

Wir schreiben den 2. Januar 2025 - das neue Jahr liegt vor uns wie ein unbeschriebenes Blatt, bereit, mit Versprechen und Möglichkeiten gefüllt zu werden. Doch bevor wir uns auf den Weg machen, möchte ich auf das letzte Halbjahr 2024 und auf das Jahr als Ganzes zurückblicken. Ich bin versucht, den Newsletter vom Dezember 2023 (NL28) zu kopieren, weil er genau das ausdrückt, was ich über das vergangene Jahr denke, aber „NEIN!“ Ich werde dem Jahr 2024 seine eigenen Worte geben, denn es ist in der Tat ein ganz besonderes Jahr gewesen. Wir haben den ersten Zyklus von Gr R - Gr 7 abgeschlossen, was für uns ein echter Meilenstein ist. In den letzten Jahren haben wir oft darüber nachgedacht, die Schule zu erweitern, bis zur 9. und sogar bis zur 12. Aber das wäre mit zu vielen neuen Herausforderungen, Kosten und Erweiterungen verbunden gewesen, und so bin ich froh, dass wir uns entschieden haben, mit der 7. Klasse aufzuhören, wie es die meisten Grundschulen in unserer Gegend tun, und zu konsolidieren, was in den letzten 8 Jahren aufgebaut wurde. Wir danken Gott von ganzem Herzen, dass ER uns so weit gebracht hat, für Seine Führung und Seinen Schutz, weil wir wissen, dass ER diesen Weg mit uns geht, uns durch dick und dünn trägt, uns die Richtung zeigt und uns den Fokus gibt. GOTT allein gebührt die ganze Ehre!

Im letzten Viertel 2024 gab es viele Veranstaltungen und Events. Hier eine kurze Zusammenfassung:

- Die Klassen 5 und 6 haben eine Klassenfahrt nach Newcastle unternommen, um mehr über Recycling zu erfahren. Vielen Dank an Dieter Wichmann für diese Gelegenheit, unseren Kindern einen Einblick in diesen Bereich zu geben, und an die Lehrer, die sie begleitet haben.
- Besuch der Klassen 1 und 2 in Natal Spa - immer ein Highlight;
- Die 3. Klasse übernachtete in der Schule, um den Mond und die Sterne durch Teleskope zu betrachten - die Wolken waren etwas hinderlich;
- Schachfinale - die Sieger kamen wieder einmal alle aus der Klasse 5;
- Abschlussfeier der Klasse R - immer ein besonderer Anlass;
- Die letzte Woche war vollgepackt mit einem unterhaltsamen Programm: Wasserspaßtag, Weihnachtsfeier, Verabschiedung der Klasse 7 (wow - was für eine Veranstaltung) und Preisverleihung;
- Alles in allem ein großartiges Term 4 zum Abschluss des Jahres 2024

Ein ganz besonderes, riesiges Weihnachtsgeschenk erhielt PVP in der Woche vor Weihnachten: die Zusage der **FUTURA STIFTUNG** in Deutschland, den Bau von 4 weiteren Klassenräumen zu finanzieren. Wie können wir der Familie Behn jemals genug für dieses große Geschenk danken. Möge Gott sie reichlich segnen für diesen großen Segen, den sie mit uns teilen wollen. DANKESCHÖN!!!!

Über Ihre Spende aus Deutschland bzw. dem SEPA-Raum freuen wir uns natürlich ebenfalls sehr. Eine solche ist über den Förderverein für Vorschulen & Schulen in Südafrika e.V. (<http://www.hilfe-verbindet.de>) möglich.
IBAN: DE85 8306 5408 0004 2153 97 / BIC: GENODEF1SLR / E-Mail: info@hilfe-verbindet.de